

## Catalogue of the lichenized and lichenicolous fungi of Kosovo

Helmut MAYRHOFER\*, Dietmar CZECH, Eva-Maria KOBALD & Peter Othmar  
BILOVITZ

**Abstract:** MAYRHOFER, H., CZECH, D., KOBALD, E.-M. & BILOVITZ, P. O. 2016. Catalogue of the lichenized and lichenicolous fungi of Kosovo. – *Herzogia* 29: 529–554.

The catalogue is based on a comprehensive evaluation of 37 publications containing records from Kosovo, and on recent collections from the Šar Planina. The lichen mycota as currently known includes 488 taxa (477 species with 5 subspecies, 5 varieties and 1 form) of lichenized and 25 species of lichenicolous fungi. Fifty one species are reported for the first time.

**Zusammenfassung:** MAYRHOFER, H., CZECH, D., KOBALD, E.-M. & BILOVITZ, P. O. 2016. Katalog der lichenisierten und lichenicolen Pilze von Kosovo. – *Herzogia* 29: 529–554.

Der Katalog basiert auf einer umfassenden Auswertung von 37 Publikationen, welche Funddaten aus dem Kosovo enthalten, sowie auf rezenten Aufsammlungen von der Šar Planina. Derzeit sind 488 Taxa (477 Arten mit 5 Unterarten, 5 Varietäten und 1 Form) an lichenisierten und 25 Arten an lichenicolen Pilzen bekannt. Für den Kosovo werden erstmals 51 Arten angegeben.

**Key words:** Ascomycota, Balkan Peninsula, biodiversity, Šar Planina.